

Title (en)  
Sports shoe, in particular for running disciplines.

Title (de)  
Sportschuh, insbesondere für Laufdisziplinen.

Title (fr)  
Chaussure de sport, en particulier pour les disciplines de course.

Publication  
**EP 0143285 A1 19850605 (DE)**

Application  
**EP 84112061 A 19841009**

Priority  
DE 3338556 A 19831024

Abstract (en)  
[origin: US4616431A] A sole for a sport shoe, especially of the type used for running over great distances, and having a one or multilayered midsole made of soft, elastic, shock-absorbing material disposed between an insole and an outer sole of abrasion resistant material, the midsole being provided with vertically oriented damping members possessing harder resiliency characteristics than the material of the midsole. For the purpose of improving the mounting of the damping members and for enlarging the degree to which the damping characteristics can be adjusted, the damping members are formed as damping discs (6) that are exchangeably insertable in cylinders (5). A piston (8) is received in each cylinder for pressing against the damping discs (6).

Abstract (de)  
Bei einem Sportschuh, insbesondere für Laufdisziplinen über größere Distanzen, mit einer an die Brand- oder Innensohle angrenzenden ein- oder mehrschichtigen Zwischensohle aus weichelastischem, stoßdämpfendem Material und einer auf dieser vorgesehenen Laufsohle aus abriebfestem Material, sowie mit in der Zwischensohle angebrachten und senkrecht zur Laufsohle einsetzbaren Dämpfungsgliedern mit härterer Federcharakteristik als die Zwischensohle sind zur Verbesserung der Fixierung der Dämpfungsglieder und zur Erweiterung des Dämpfungseinstellbereiches die Dämpfungsglieder als in Zylinder (5) auswechselbar einsetzbare Dämpfungsscheiben (6) ausgebildet. Jedem Zylinder (5) ist ein in den jeweiligen Zylinder (5) eingreifender und gegen die Dämpfungsscheiben (6) drückender Kolben (8) zugeordnet. Ferner ist jeweils ein Zylinder-Kolbenpaar 5, 8 an unterschiedlichen Sohlenteilen, nämlich an der Laufsohle (2), Zwischensohle (3), Brandsohle (4) oder an der Innensohle angebracht.

IPC 1-7  
**A43B 13/18; A43B 5/06**

IPC 8 full level  
**A43B 5/06** (2006.01); **A43B 13/18** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A43B 5/06** (2013.01 - EP US); **A43B 13/181** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [AD] US 4364188 A 19821221 - TURNER JEROME A, et al  
• [A] US 2721400 A 19551025 - SAMUEL ISRAEL

Cited by  
EP2597084A4; WO9012518A1

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0143285 A1 19850605; EP 0143285 B1 19861230**; AT E24380 T1 19870115; CA 1224625 A 19870728; DE 3338556 A1 19850515;  
DE 3461745 D1 19870205; US 4616431 A 19861014

DOCDB simple family (application)  
**EP 84112061 A 19841009**; AT 84112061 T 19841009; CA 466126 A 19841023; DE 3338556 A 19831024; DE 3461745 T 19841009;  
US 66443484 A 19841024